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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 26 DE FEBRER DE 
2024 

Identificació de la sessió: 
Núm.  PLE2024000002  
Caràcter: Sessió Ordinària 
Data: 26 de febrer de 2024 
Hora d’inici: 19:30 h 
Hora de fi: 22:38 h 
Lloc: Sala de Plens 

Hi assisteixen: 

Sr. Maurici Jiménez Ruiz, alcalde, regidor delegat de Seguretat Ciutadana, Serveis 
Interns i Comunicació. (PSC-CP) 

Sra. Imma Gelabert Casadevall, 1a tinent d’alcalde, regidora delegada de Turisme, 
Promoció Econòmica, Empresa i Ocupació (JUNTS) 

Sra. Mònica Ríos García, 2a tinent d’alcalde, regidora delegada d’Acció Comunitària, 
Habitatge i Recursos Humans (PSC-CP) 

Sr. Lluís Pujol Pijuan, 3r tinent d’alcalde, regidor delegat d’Hisenda i Patrimoni (JUNTS) 

Sr. Josep Amat Calvet, 4t tinent d’alcalde, regidor delegat d’Urbanisme i Obres (PSC-
CP) 

Sra. Pilar Rojas Molina, 5a tinent d’alcalde, regidora delegada d’Activitats Econòmiques, 
Via Pública i Infància (JUNTS) 

Sra. Maria Blanco Martín, regidora delegada de Cultura, Tradicions i Educació (PSC-
CP) 

Sr. Marc Medina Serra, regidor delegat d’Esports i Salut (PSC-CP) 

Sr. Joan Amat Algaba, regidor delegat de Joventut, Noves Tecnologies, Administració 
Digital i Mobilitat (JUNTS) 

Sr. Daniel Riera Puertas, regidor delegat de Serveis, Medi Ambient i Benestar Animal 
(PSC-CP). 

Sr. Joan Giraut Cot, regidor (BNC) 

Sra. Ofelia Castillo Gómez, regidora (BNC) 

Sra. Sònia Sànchez Ruart, regidora (SOM-TE) 

Sra. Montserrat Rovira Ramos, regidora (ERC-AM) 

Sr. Aitor Tendero Guirado, regidor (Autònoms) 

Sr. Pedro Torres López, regidor (LVAEC-C) 
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Sra. Sandra Moya Bolívar, regidora (VOX) 
 
 
Secretari:  
 
Sr. Tomàs Soler Navarro, assistit de la funcionària Sra. Margarita Casanovas Mercadé 
 
Interventor: 
 
Sr. Josep Serra Oliveras 
 
L’alcalde, Sr. Maurici Jiménez Ruiz, presideix la sessió.  
  
 
ORDRE DEL DIA  
 
1.- Aprovació de l'Acta de la sessió anterior. 

2.- Control dels Òrgans de Govern-Informació de l'alcaldia. 

2.1.- Moviments de plantilla. 

2.2.- Subvencions. 

2.3.- Contractes majors. 

2.4.- Relació de decrets 

2.5.- Resolucions Judicials 

2.6.- Donar compte liquidació del Pressupost 2023. 

2.7.- Donar compte Informe anual Funció Interventora. 

2.8.- Donar compte resum anual del Control Intern. 

3.- Dictàmens. 

3.1.- Secretaria. Modificació Reglament Orgànic Municipal, afegint article 6bis. 

3.2.- Secretaria. Pacte pel Ridaura 

3.3.- RRHH. Compatibilitat Eduard Salgas. 

3.4.- RRHH. Compatibilitat Josep Serra. 

3.5.- Contractació. Aprovar l'adhesió al Codi Ètic i de Conducta en la contractació pública 

de la direcció General de Contractació pública de la Generalitat de Catalunya. 

3.6.- Intervenció. Aprovació massa salarial del personal laboral 2024. 

3.7.- Intervenció. Aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions de 
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l'expedient GENE2024001168 (X2024001190) 

3.8.- Urbanisme. Assumir la iniciativa pública per formular una modificació puntual del 

POUM, per la millora de l’accés al camí de ronda nord i a la platja des de l’avinguda Cavall 

Bernat i la unió de dues parcel.les hoteleres. (Exp. GENE2023007751). 

4.- Mocions 

4.1.- Moció del Grup municipal SOM sobre la sequera i el món municipal. 

4.2.- Moció del Grup municipal ERC de suport a la pagesia. 

4.3.- Moció del Grup municipal La vall d’Aro en Comú en suport a la pagesia catalana. 

4.4.- Moció del Grup municipal SOM en què es demana a l'Ajuntament més restriccions 

per al consum d'aigua potable. 

4.5.- Moció del Grup municipal autònoms en relació amb la crisis dels agricultors. 

5.- Assumptes urgents. 

6.- Precs i preguntes. 

 
Desenvolupament de la sessió  
 
Un cop el secretari ha comprovat l’existència del quòrum que cal perquè es pugui iniciar 
la sessió, es comencen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
1.- Aprovació de l'Acta de la sessió anterior. 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament, l’acta de la darrera sessió, celebrada el dia 29 de gener de 2024. 
 
 
2.- Control dels Òrgans de Govern-Informació de l'alcaldia. 
 
2.1.- Moviments de plantilla. 
 
2.2.- Subvencions. 
 
2.3.- Contractes majors. 
 
2.4.- Relació de decrets 
 
2.5.- Resolucions Judicials 
 
 
El Sr. Pedro Torres demana més informació sobre la sentència que s’adjunta a la 
convocatòria. 
 
El secretari, a petició del Sr. alcalde, l’informa. 
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2.6.- Donar compte liquidació del Pressupost 2023. 
 
Expedient: GENE2024001506 (X2024001531) 

DONAR COMPTE DEL DECRET DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DEL 2023 

DECRET D’ALCALDIA núm 2024DECR000251 de data 23/02/2024  

 
L’interventor explica i detalla el resultat de la liquidació del pressupost de 2023, la qual 
s’ha adjuntat amb la convocatòria mitjançant el decret que l’aprovar número 
2024DECR000251. 
 
 
2.7.- Donar compte Informe anual Funció Interventora. 
 
Expedient.- GENE2024001199 (X2024001221) 
 
L’interventor dona compte de l’informe anual de la funció interventora de l’exercici 2023 i 
resumeix els apartats que recull. 
 
 
2.8.- Donar compte resum anual del Control Intern. 
 
Expedient.- GENE2024001341 (X2024001365)  
 
L’interventor dona compte del resum anual del control intern de l’exercici 2023 i resumeix 
els apartats que recull. 
 
Seguidament l’Alcalde obre un torn de paraula sobre els tres punts dels que se’n ha 
donat compte al Ple. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut comenta la liquidació del pressupost, el romanent líquid de tresoreria i 
els percentatges per insolvents, els quals considera que no es corresponen amb  el que 
s’ha deixat de recaptar realment a la vista de la comparativa amb la recaptació de drets 
d’exercicis tancats de la liquidació de 2022 i els de l’actual de 2023. Creu que aquests 
percentatges haurien de ser superiors tal i com ho eren abans de reduir-los, creu que 
s’hauria ajustar-los a la realitat com es feia abans. Així el romanent líquid de tresoreria 
seria inferior al que presenta la liquidació del pressupost. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que ho veu tot correcte, que és molt tècnic i que l’endeutament 
actual permet encara més endeutament sense necessitar autorització perquè no supera 
el 75%, amb lo qual podem estar tranquils, diu. 
 
La Sra. Montserrat Rovira també pensa com el Sr. Torres. Creu que és un bon informe i 
felicita l’equip de govern pel resultat de la liquidació. 
 
El Sr. Aitor Tendero també ho considera molt tècnic i expressa la seva confiança plena 
amb els servei d’intervenció. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que es dona per informada. 
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El Sr. Lluís Pujol diu –en relació als informes i la liquidació del pressupost- que es veu la 
bona salut de la unitat de serveis econòmics. Diu que s’ha fet una bona feina i que el 
resultat de la liquidació és esperançador perquè hi ha romanent que es podrà fer servir en 
aquest exercici. Quant al deute, diu que encara falta molt per arribar al límit del 75% en 
que cal autorització. Recalca que es paga als proveïdors abans de 15 dies. Quant als 
percentatges de baixa per insolvència, diu que és la mateix regla que s’aplica a la majoria 
d’ajuntaments. Sobre la recaptació, diu que estem en un 93% de la recaptació dels 
padrons en voluntària i que és un percentatge molt alt. 
 
L’alcalde fa una reflexió sobre l’aprovació del pressupost de 2023, diu que estava molt 
ajustat i amb dubtes de poder-lo complir però l’economia ha acompanyat i el pressupost 
s’ha complert. Quant a les provisions per insolvència, diu que hi ha una part tècnica que 
són els percentatges que són legals i una part política que ajuda a aflorir un romament 
disponible pel pressupost d’inversions, d’aquesta manera no es depèn únicament dels 
préstecs. 
 
 
3.- Dictàmens. 
 
3.1.- Secretaria. Modificació Reglament Orgànic Municipal, afegint article 6bis. 
 
SECRETARIA 
EXP X2024001272 
MODIFICACIÓ REGLAMENT ORGANIC MUNICIPAL  
 
DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE RÈGIM INTERIOR, RECURSOS 

HUMANS, COMUNICACIÓ, SEGURETAT CIUTADANA I PROTECCIÓ CIVIL .  

Vista la moció presentada per la Sra. Sònia Sànchez Ruart en nom del Grup municipal 

SOM Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró – Tots Empordà, en què  demana a 

l’Ajuntament la modificació del reglament de les informatives i l’assistència als Plens. 

Vist l’informe de secretaria de data 17 de gener de 2024 referent a l’esmentada proposta.  

De conformitat amb el que disposen els articles 22.2.d),  47.2.f),  49 i 70.2 de la Llei 

7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local, en concordança amb els 

articles 52.2.d), 114.3.a) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 

Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i amb els articles 58 i 

següents del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens Locals, aprovat per Decret 

179/95, de 13 de juny, i la resta de legislació aplicable, així com l'informe emès al 

respecte per la Secretaria de la Corporació es proposa al Ple l’adopció del següent 

ACORD 

Primer. Aprovar inicialment la modificació del Reglament Orgànic Municipal afegint un 

article 6bis amb el següent redactat: 

Article 6bis.- Sessions a distància dels òrgans col·legiats municipals. 

1.- A més a més dels supòsits generals que recull la Llei per a la celebració de les 

sessions i adopció d’acords dels òrgans col·legiats municipals a distància, aquests 
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podran constituir-se i celebrar sessions mixtes, és a dir, presencials i a distància a l’hora 

en els supòsits que estableixen en el següent apartat. 

2.- Els membres de l’ajuntament que tinguin baixa mèdica per risc durant l’embaràs; que 

gaudeixin del permís de maternitat o paternitat; així com aquells que pateixin malaltia 

prolongada greu que clara i justificadament impedeixi la seva assistència personal a la 

sessió , podran assistir a distància a les sessions dels òrgans municipals col.legiats 

mitjançant videoconferència o altre procediment similar, participant en la votació dels 

assumptes a tractar, sempre que quedi garantit el sentit del vot i de la seva llibertat per 

emetre’l i estiguin en territori espanyol. 

Segon. Sotmetre aquest acord i tot l’expedient administratiu a informació pública  per un 

termini de trenta dies hàbils, a l’efecte de la presentació de reclamacions i/o 

suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la 

Província, en el Diari Oficial de la Generalitat, en un diari dels de major difusió de la 

Província i en el Tauler d’ Anuncis d’aquesta Corporació i web municipal, transcorregut el 

qual sense haver-se presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat 

definitivament sense necessitat de nou acord. 

Tercer. Aprovada definitivament la modificació del reglament, es publicarà íntegrament el 

text d’aquesta en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigència un cop 

transcorreguts quinze dies a partir d’aquesta publicació. 

Així mateix, es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i s’inserirà el 

corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el Butlletí d’ Informació 

Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de la Província en el qual s’hagi 

publicat íntegrament el text. 

Quart. Comunicar aquest acord a l’ Administració de l’ Estat i a la Generalitat de 

Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament d’ obres, activitats i 

serveis dels ens locals, dins del termini dels quinze dies següents a l’aprovació definitiva.   

******************** 
 
El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
L’Alcalde explica que l’origen d’aquesta modificació està en la moció presentada per la 
Sra. Sònia Sánchez i que desprès de debatre-la en el si del govern municipal va sol·licitar 
informe al Secretari en el que es constata que hi ha espai per fer la modificació del ROM 
en el sentit que s’indica. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut diu que el seu grup hi votarà a favor. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que també votarà a favor però creu que quan es parla de malaltia 
greu i prolongada hauria de dir “o prolongada” i distingir-ho de la malaltia greu, com va dir 
la Sra. Montserrat Rovira a la comissió informativa. 
 
La Sra. Montserrat Rovira és d’aquesta mateixa opinió però diu que votarà a favor. 
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El Sr. Aitor Tendero també es manifesta a favor. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que el dictamen ja s’ha comentat. Votarà a favor. 
 
L’Alcalde diu que pensa que és un pas positiu i ja es veuran les circumstàncies que es 
vagin donant. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament. 
 
 
3.2.- Secretaria. Pacte pel Ridaura 
 
El Pacte pel Ridaura, està format per un conjunt de compromisos amb el Ridaura, 

consensuat pels Ajuntaments de Llagostera, Santa Cristina d’Aro, Sant Feliu de Guíxols i 

Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró i  per les entitats  Ardenya Patrimoni i Natura i Grup 

de Natura Sterna.   

A proposta de la Comissió Informativa de Règim Interior, Hisenda, Recursos Humans, 

Comunicació, Seguretat Ciutadana i Protecció Civil, el Ple de l’ajuntament, 

ACORDA 

 Aprovar el Pacte pel Ridaura, amb el següent redactat: 

 

PACTE PEL RIDAURA 

El Ridaura i el seu sistema hidrològic com a hàbitat mediterrani ha estat durant mil·lennis 

un element clau per a la configuració del nostre territori i paisatge. Des de fa molts de 

segles ha estat també vital per al desenvolupament humà del territori que avui conformen 

els municipis de Llagostera, Santa Cristina d’Aro, Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró i, 

també, Sant Feliu de Guíxols. 

El Ridaura i el seu sistema hidrològic és una font de biodiversitat única en aquests 

entorns. És un important corredor ecològic i connector dels espais protegits de l’Ardenya i 

de les Gavarres. La seva riquesa natural i cultural són un pilar de la identitat del territori 

en el que vivim, treballem i gaudim. 

Des de fa uns decennis, degut a un determinat i potser inevitable model de 

desenvolupament i a un canvi dels usos del sòl, la vitalitat d’aquest ecosistema ha anat 

patint un empobriment i ha perdut qualitat, a la vegada que part del seu patrimoni cultural 

també s’ha anat degradant. En el context actual de canvi climàtic global i degut a la 

pressió antròpica a la que es veu sotmesa la conca del Ridaura es troba en una situació 

crítica que afecta la seva biodiversitat i qualitat ambiental i, en conseqüència, a tot el seu 

patrimoni natural i cultural. 

S’ha de posar de manifest, també, que de la mateixa manera que ha estat un riu explotat i 

agredit, també ha estat objecte d’algunes actuacions puntuals de recuperació, ordenació i 

protecció  però sempre parcials, sense abastar-ne ni tot el territori ni tota la seva 

complexitat. 
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Les administracions i entitats que signem aquest pacte creiem que és l’hora de reaccionar 

en favor del Ridaura. De veure’l com un recurs natural i cultural insubstituïble i de posar-lo 

al centre d’un projecte territorial conjunt que inclogui tots els municipis que històricament i 

actual formen part del seu entorn natural i social. 

És el moment de protegir-lo en els seus valors; de plantejar-ne un model de gestió des 

del naixement fins a la desembocadura que li doni expectatives de futur; de promoure’n el 

coneixement científic i cívic. El moment de reconèixer el què un Ridaura viu pot aportar al 

benestar de la ciutadania i dels visitants, a la biodiversitat, a la bona alimentació o a la 

qualitat del paisatge, entre d’altres. 

Aquest moment crític el viuen molts altres sistemes semblants al del Ridaura. En alguns 

llocs des de fa anys han posat en marxar projectes cívics, científics i de gestió que poden 

ser de referència per el Pacte pel Ridaura. 

Cal actuar ràpid però sense improvisacions, amb persistència i integralment. A més, cal 

tenir un projecte de projectes a punt per poder optar a recursos econòmics i de tota mena 

que des de diferents instàncies es van obrint per a casos com el del Ridaura. 

Per aquests motius, L’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró, l’Ajuntament de 

Santa Cristina d’Aro, l’Ajuntament de Llagostera, l’Ajuntament de Sant Feliu de Guíxols, i 

les entitats  Ardenya Patrimoni i Natura i Grup de Natura Sterna, subscriuen els següents 

pactes: 

 1. Els quatre Ajuntaments ens comprometem amb el Ridaura. L’assumim com un 

patrimoni estratègic d’aquest territori; del seu medi natural i paisatge, de la gent que hi viu 

i que el gaudeix. Un compromís per incorporar-lo i enfortir la seva presència en les 

polítiques ambientals, educatives, urbanístiques i de promoció de cada municipi des del 

respecte als seus valors i per garantir-ne la seva supervivència. 

2. Els quatre Ajuntaments creem una “Taula pel Ridaura”, en la que hi podran participar 

les instàncies polítiques, tècniques i socials que considerin necessàries, amb la finalitat 

de comunicar, compartir i promoure el coneixement, protecció, regeneració, ordenació i 

gestió de la conca hidrològica del Ridaura. 

3. Els quatre ajuntaments promourem un Pla Director, o l’instrument que es consideri 

necessari i viable, per a la conca del Ridaura. Un pla que plantegi mesures de 

coneixement, protecció, regeneració, ordenació i gestió del riu en el context de transició 

cap a un model de vida més sostenible i d’adaptació al canvi climàtic. Un pla elaborat 

amb la complicitat de la ciutadania, de les entitats i d’altres institucions acadèmiques, 

econòmiques i d’altres actors que es puguin sumar al projecte de conservació. 

4. Els quatre Ajuntaments, en base a aquest acord per promoure el Pla, presentarem a 

l’Agència Catalana de l’Aigua aquesta iniciativa, així com a altres instàncies que es 

considerin oportunes, com la Diputació de Girona, el Consorci d’Aigües de la Costa 

Brava, el Consorci de les Gavarres o el Patronat de Turisme de la Costa Brava entre 

d’altres. 

5. Els quatre Ajuntaments cercarem i aportarem els recursos necessaris per redactar  
aquest Pla i, a partir d’ell, executar-ne les actuacions en les fases, terminis i projectes que 
en resultin.     
 

******************** 
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El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Alcalde explica quin és l’objecte del Pacte i en llegeix els 5 apartats de pactes que 
es proposa aprovar. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut diu que és evident que tal vegada és el tema que té una implicació 
més forta per tot el Consistori. Manifesta la satisfacció del Bloc Nacionalista perquè és un 
pacte bo pel municipi. 
 
El Sr. Pedro Torres felicita les entitats promotores d’aquest Pacte que han aconseguit 
posar d’acord als 4 ajuntaments afectats. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que aquesta és una assignatura pendent de fa temps, tan 
per les entitats com pels ajuntaments, però afirma que ja hi havia una feina feta d’abans 
tot i que ara es podrà actuar d’una manera conjunta. 
 
El Sr. Aitor Tendero diu que això és una millora per la sostenibilitat i està molt content i 
es posa a disposició. Felicita el govern municipal. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que hi ha poc més que afegir, només que espera que la taula 
que es crearà pugui millorar l’estat de la conca del riu. 
 
La Sra. Immaculada Gelabert, diu que s’ha de celebrar aquest Pacte i, certament, es 
tracta d’una assignatura pendent. Ara cal actuar ràpid però sense improvisar, diu. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament. 
 
 
3.3.- RRHH. Compatibilitat Eduard Salgas. 
 
Expedient: GENE2024001376 (X2024001401) 

ASSUMPTE: SOL·LICITUD COMPATIBILITAT EDUARD SALGAS FINA 

El funcionari senyor Eduard Salgas Fina mitjançant RE: E2024002341 sol·licita per escrit 

l’autorització de la compatibilitat per exercir com a advocat en l’àmbit privat.   

El Sr. Eduard està adscrit a la Unitat d’Urbanisme i Obres, i ocupa un lloc de treball de 

Cap de la Unitat d’Urbanisme i obres a aquesta Corporació. 

D’acord amb l’article 11 i 12 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats del 

personal al servei de l'Administració de la Generalitat (Llei d'incompatibilitats de la 

Generalitat de Catalunya). 

Vista la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del Personal al Servei de les 

Administracions Públiques, al seu capítol 4, “activitats privades” i que no es vulnera cap 

article dels esmentats en relació al desenvolupament d’una segona activitat a l’àmbit 

privat. 
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Per tot l’anterior abans exposat, 

ES PROPOSA AL PLE:  

PRIMER.- APROVAR  al Sr. Salgas la compatibilitat per exercir com advocat en l’àmbit 

privat i/o particular, fora del seu horari laboral. 

SEGON.- En cap cas l'autorització suposarà una modificació de la jornada de treball 

actual a l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró ni podrà impedir ni limitar 

l’exercici de les funcions que té assignades, ni comprometre tampoc la seva imparcialitat 

o independència 

TERCER.- L’acord de Ple s’haurà de comunicar a la persona interessada, a les 
àrees/unitats d’adscripció, a l’Àmbit de Recursos Humans i a les representacions unitàries 
de personal  
 

******************** 
 
El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
La Sra. Mònica Ríos posa en antecedents al Ple. 
 
Intervencions: 
 
Els portaveus dels grups municipal es manifesten a favor.  
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que no voldria que aquesta compatibilitat anés en 
detriment de la presència del funcionari a l’ajuntament. 
 
L’Alcalde diu que el que els preocupa és que la unitat funcioni i que la tasca privada ha 
de ser compatible amb la de funcionari i mai prioritària. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament. 
 
 
3.4.- RRHH. Compatibilitat Josep Serra. 
 
Expedient: GENE2024001403 (X2024001428) 

ASSUMPTE: SOL·LICITUD COMPATIBILITAT JOSEP SERRA OLIVERAS 

El funcionari senyor Josep Serra Oliveras mitjançant RE: E2024003192 sol·licita per 

escrit l’autorització de la compatibilitat per exercir com a secretari/interventor del Consorci 

per al condicionament i gestió del complex de tractament de residus de Solius.   

El Sr. Josep Serra Oliveras està adscrit a l’Àrea de Serveis Interns , i ocupa un lloc de 

treball d’Interventor accidental en aquesta Corporació. 

 D’acord amb l’article 4.1 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats del 

personal al servei de l'Administració de la Generalitat (Llei d'incompatibilitats de la 
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Generalitat de Catalunya) conforme el personal comprès en l'àmbit d'aplicació d'aquesta 

Llei solament pot tenir un segon lloc de treball o una segona activitat en el sector públic si 

ho exigeix l'interès del mateix servei públic 

Vist l’Article 18 dels Estatuts del Consorci per al condicionament i gestió del complex de 

tractament de residus de Solius, en el que s’indica que el control intern ha de ser exercit 

per un interventor, que haurà de ser funcionari adscrit als serveis d’intervenció de 

qualsevol de les entitats publiques consorciades.  

Vist que l’Ajuntament de Castell-Platja d’Aro, forma part de les entitats públiques 

consorciades.  

Vista la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats del personal al servei de 

l'Administració de la Generalitat (Llei d'incompatibilitats de la Generalitat de Catalunya, al 

seu capítol 3, “activitats públiques” i que no es vulnera cap article dels esmentats en 

relació al desenvolupament d’una segona activitat a l’àmbit públic. 

Per tot l’anterior abans exposat, 

ES PROPOSA AL PLE:  

PRIMER.- APROVAR  al Sr. Josep Serra Oliveras la compatibilitat per exercir com a 

secretari/interventor del Consorci per al condicionament i gestió del complex de 

tractament de residus de Solius fora del seu horari laboral. 

SEGON.- En cap cas l'autorització suposarà una modificació de la jornada de treball 

actual a l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró ni podrà impedir ni limitar 

l’exercici de les funcions que té assignades, ni comprometre tampoc la seva imparcialitat 

o independència 

TERCER.- L’acord de Ple s’haurà de comunicar a la persona interessada, a les 

àrees/unitats d’adscripció, a l’Àmbit de Recursos Humans i a les representacions unitàries 

de personal. 

******************** 

 El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 

La Sra. Mònica Ríos posa en antecedents al Ple i ressalta la seriositat i rigor de 
l’interventor en la seva feina al que desitja sort i molts encerts en el Consorci. 
  
Intervencions: 
 
El Sr. Giraut diu que votaran a favor. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que ja coneix la problemàtica i caos del Consorci i de la 
Macomunitat de la conca del Ridaura ja que en va ser Vicepresident durant l’anterior 
mandat. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que el nomenament del Sr. Serra en el Consorci és una 
prova més de la bona gestió de la Generalitat. S’incorpora al Consorci una persona amb 
coneixements i felicita al Sr. Serra pel seu nomenament. 
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El Sr. Aitor Tendero diu que votarà a favor i desitja sort i encerts al Sr. Serra. 
 
La Sra. Sandra Moya també diu que votarà a favor. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament. 
 
 
3.5.- Contractació. Aprovar l'adhesió al Codi Étic i de Conducta en la contractació 
pública de la direcció General de Contractació pública de la Generalitat de 
Catalunya. 

Expedient número GENE2024001250 (X2024001273) relatiu a l’adhesió de l’Ajuntament 

de Castell d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró al codi ètic i de conducta en la contractació 

pública. 

Amb la finalitat de contribuir a l’excel·lència en l’actuació administrativa en l’àmbit de 
la contractació pública, en data 07 de novembre de 2023,  el Govern de la Generalitat 
de Catalunya va aprovar mitjançant Acord GOV/226/2023 el Codi ètic i de conducta en 
la contractació pública en l’activitat contractual diària dels departaments de l’Administració 
de la Generalitat de Catalunya i les entitats que formen part del seu sector públic. 
Vist que el mateix Acord deixa sense efecte l'Acord del Govern d'1 de juliol de 2014, 
d'aprovació del Codi de principis i conductes recomanables en la contractació pública i 
l'Acord del Govern de 9 de maig de 2017, pel qual s'actualitza el Codi de principis i 
conductes recomanables en la contractació pública. 
La Direcció General de Contractació Pública ha dissenyat un apartat al seu Portal per 
tal que els ajuntaments puguin adherir-se al Codi. Així, les entitats locals interessades 
hauran de trametre una sol·licitud d’adhesió amb  les dades requerides mitjançant el nou 
formulari establert en aquest apartat, que s’ha de trametre a la Comissió d’Ètica en la 
Contractació Pública i caldrà adjuntar-hi l’acord de l’òrgan de govern competent de l’ens 
local que l’aprovi. 
 
El Codi de principis i conductes recomanables en la contractació pública va crear la 

Comissió d'Ètica en la Contractació Pública. L'experiència d'aquests primers anys de 

funcionament de la bústia ètica ha evidenciat que el concepte de contractació pública 

porta a certa confusió entre la ciutadania a l'hora de formular les seves alertes en aquest 

àmbit, que sovint es confon amb l'àmbit de contractació de personal. D'altra banda, i 

atesa la possibilitat d'adhesió dels ens locals a aquest Codi i la nova composició i 

estructura dels departaments de l'Administració de la Generalitat de Catalunya, es 

considera incorporar-hi una representació dels ens locals, i actualitzar la composició i 

alguna de les funcions de la Comissió. Al mateix temps, cal que els ens locals que hi 

estiguin adherits en el moment d'actualitzar aquest Codi han de ratificar la seva adhesió. 

Vist l’expedient  per l’adhesió de l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró al 
codi ètic i de conducta en la contractació pública. 

Vist l’informe del cap del departament de contractació  
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Per tots aquests motius, es proposa al Ple Municipal , l’adopció dels següents:  

ACORDS 

PRIMER.- Aprovar l’adhesió al codi ètic i de conducta en la contractació pública de la 
Direcció General de Contractació Pública de la Generalitat de Catalunya. 

SEGON.- Traslladar aquest Acord a la Direcció General de Contractació Pública de la 
Generalitat de Catalunya. 

TERCER.   Facultar l'Alcalde per signar qualsevol document que sigui necessari per fer 
efectius els acords precedents. 

QUART.   Notificar aquest acord   a totes les Àrees i Unitats de l’Ajuntament de Castell 
d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró. 

******************** 
 
El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
L’Alcalde posa en antecedents al Ple sobre l’actual codi ètic sobre contractació de la 
Generalitat que substitueix un d’anterior al que l’ajuntament també hi estava adherit. 
Aquest codi ètic complementa el que té aprovat l’ajuntament. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut diu que hi estan d’acord ja que és un complement al nostre Pla 
Antifrau aprovat el dia 25 de maig de 2022. 
 
El Sr. Pedro Torres ho veu com una obligació. 
 
La resta de grups municipals manifesten el seu vot a favor de la proposta. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament. 
 
 
3.6.- Intervenció. Aprovació massa salarial del personal laboral 2024. 
 
Expedient: GENE2024000835 (X2024000851) 

Acord aprovació de la massa salarial de l’exercici 2024 

D’acord amb l’article 103.bis de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del 

Règim Local el qual estableix que: 

“1. Les Corporacions locals aprovaran anualment la massa salarial del personal laboral 

del sector públic local respectant els límits i les condicions que s’estableixin amb caràcter 

bàsic a la corresponent Llei de Pressupostos Generals de l’Estat. 

[....] 
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3. La massa salarial aprovada serà publicada a la seu electrònica de la Corporació i al 

Butlletí Oficial de la Província o, en el seu cas, de la Comunitat Autònoma uniprovincial en 

el termini de 20 dies.” 

Atès que, actualment, els Pressupostos Generals de l’Estat per l’any 2024 no han estat 

aprovats i que el Consell de Ministres, en data 27 de desembre de 2023, va aprovar un 

acord pel que s’estableixen els criteris d’aplicació de la pròrroga pel 2024 dels 

Pressupostos Generals de l’Estat de 2023. 

Vist el que estableix l’article 19.Quatre. 1. de la Llei 31/2022, de 23 de desembre de PGE 

2023, en quant a la composició de la massa salarial del personal laboral. 

Vist el pressupost de la Corporació aprovat per a l’any 2024, per acord de Ple de data 27 

de novembre de 2023. 

Vist l’informe emès per la cap de Recursos Humans de l’ajuntament. 

D’acord amb tot el que s’ha exposat i en aplicació de les competències atribuïdes al Ple 

de l’Ajuntament en relació a l’aprovació de la massa salarial del personal laboral, s’adopta 

el següent, 

ACORD 

Primer.- Aprovar la massa salarial del personal laboral de l’ajuntament per a l’any 2024 

en la quantia que s’indica a continuació: 

Import massa salarial 

Personal laboral Ajuntament 5.340.700,00€ 

 

Segon.- Publicar el present acord a la seu electrònica de l’ajuntament i al Butlletí Oficial 

de la Província de Girona. 

******************** 

 L’interventor llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Lluís Pujol explica que s’està donant compliment a la Llei de Pressupostos de 
l’Estat que obliga. Diu que l’import ja està dintre del Capítol I del pressupost municipal. 
Intervencions: 
 
Tots els grups municipals, excepte Vox que manifesta que s’abstindrà, es pronuncien 
a favor. 
 
Votació: 
 
A favor:  15 (6 PSC, 4 JUNTS, 2 BNC, 1 ERC,1  LVAEC i 1 AUTÒNOMS) 
Abstenció: 1 (Vox) 
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3.7.- Intervenció. Aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions 
de l'expedient GENE2024001168 (X2024001190) 
 
ACORD D’APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT 

D’OBLIGACIONS DE L’EXPEDIENT NÚM. GENE2024001168 (X2024001190). 

Antecedents 

Vist l’acord de convalidació d’omissió de la funció interventora de la Junta de Govern 

Local de data 5 de febrer de 2024, en la qual es resolt continuar amb el procediment de 

reconeixement de les obligacions mitjançant l’aprovació d’un reconeixement extrajudicial 

de crèdit (REC), així com els informes existents a l’esmentat expedient, procedeix iniciar 

la tramitació del reconeixement extrajudicial de crèdit d’aquestes obligacions. 

L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient. La seva finalitat és 

únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de 

despeses compromeses indegudament, sense perjudici de que s’hagin d’exigir les 

responsabilitats corresponents per haver-se realitzat despeses sense consignació 

pressupostària i/o sense cobertura contractual. 

Fonaments de dret 

1. Base 18 de les Bases del pressupost de l’exercici 2024. 
 

D’acord amb els antecedents i fonaments de dret indicats, proposa a la Comissió 

Informativa d’Hisenda que dictamini favorablement i proposi al ple de la Corporació 

l’adopció del següent: 

ACORD 

Únic.- Aprovar el reconeixement extrajudicial de crèdit de les següents obligacions: 

 

Núm. 

factura 

Data 

factura 

Objecte de 

despesa 

Aplicació 

pressupostària Tercer 
Import 

 brut 
Dte. 

Import 

 líquid 

393 29/12/2023 

Servei de televisió 

mes de desembre 

2023 

24.133.491.227991 

D-9 

Comunicació 

SL 

3.755,17 € 0 € 3.755,17 € 

 

 L’interventor llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Lluís Pujol explica que, com a cada sessió es passen factures les quals no tenen 
cobertura contractual o aquest ha caducat, però que s’estan regularitzant els casos 
existents. Avui només en passem una. 
 
Votació: 
 
A favor :  15 (6 PSC, 4 JUNTS, 2 BNC, 1 ERC, 1LVAEC i 1 AUTÒNOMS) 
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En contra : 1 (Vox) 
 
 
3.8.- Urbanisme. Assumir la iniciativa pública per formular una modificació puntual 
del POUM, per la millora de l’accés al camí de ronda nord i a la platja des de 
l’avinguda Cavall Bernat i la unió de dues parcel.les hoteleres. (Exp. 
GENE2023007751). 
 
Vist que en data 19 de setembre de 2023 i amb registre núm. E2023020907, el senyor 

Jorge Marcè Puigvert, en representació de la societat Tourism Business Builders, SL, va 

presentar sol·licitud d’incoació d’expedient de modificació puntual del POUM de Castell 

d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró.  

Vist la nova documentació de proposta de modificació puntual aportada en data 15 de 

gener de 2024 i amb registre núm. E2024000847. 

Atès que la proposta de modificació puntual de planejament té com a objecte la millora de 

l’accés al camí de ronda nord i a la platja des de l’avinguda Cavall Bernat i la unió de 

dues parcel·les hoteleres separades actualment per una vialitat de caràcter peatonal, per 

obtenir-ne una única parcel·la de major dimensió, mitjançant el trasllat d’aquest sistema 

viari. 

Atès que l’àmbit d’actuació de la modificació puntual afecta el vial de vianants 

perpendicular a l’avinguda Cavall Bernat i que en l’actualitat separa dues finques 

hoteleres. Es proposa desplaçar aquest vial cap a l’oest, mantenint l’accés al camí de 

ronda i a la platja, construint un accés vertical a la platja per garantir-ne l’accessibilitat i 

generant una parcel·la hotelera de major dimensió, essent aquest darrer un dels objectius 

establerts com a prioritaris en la memòria del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de 

Castell Platja d’Aro (POUM) aprovat definitivament per acords de la Comissió Territorial 

d’Urbanisme de Girona adoptats en sessions de 26 de gener de 2017 i de 2 de març de 

2017, publicats en el DOGC núm. 7.341, de 31 de març de 2017 POUM, i que indica que 

com a criteri de foment i impuls de l’economia cal “facilitar la millora de l’oferta hotelera de 

la ciutat mitjançant la qualificació de sòl i l’adequació de la normativa de manera que 

faciliti i estimuli l’activitat”. I cal “Primar l’activitat hotelera per damunt d’altres activitats 

turístiques o residencials (...) i facilitar-ne la seva gestió i implantació urbanística”. 

I és en aquest sentit que la unió de dues parcel·les ja qualificades com a hoteleres 

possibilitarà millorar l’aprofitament d’una parcel·la que amb la seva configuració actual no 

té la superfície suficient per bastir-hi un establiment hoteler d’una dimensió suficient que 

en garanteixi la seva viabilitat. 

De conformitat amb l’article 101.3 del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per 

Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, la iniciativa privada no té dret al tràmit per a 

l’aprovació de les propostes de modificació dels plans d’ordenació urbanística municipal 

que presenti. Tanmateix, l’ajuntament pot assumir expressament la iniciativa pública per a 

formular-les. 

De conformitat amb l’article 107.4 del Reglament de la Llei d’urbanisme, aprovat per 

Decret 305/2006, de 18 de juliol, en el cas de propostes referides a modificacions dels 
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instruments de planejament municipal general presentades per persones particulars, 

només se'n pot iniciar la tramitació si l'ajuntament assumeix la iniciativa de la proposta. Si 

en el termini de dos mesos des de la presentació de la proposta, l'ajuntament no notifica 

la resolució adoptada al respecte, s'entén que l'ajuntament no assumeix la iniciativa. 

De conformitat amb la Disposició Addicional Tretzena del Text refós de la Llei 

d’urbanisme, aprovat per Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, les persones 

professionals que intervenen en la preparació i la redacció de les figures del planejament 

urbanístic, en qualitat de funcionaris o funcionàries, de personal laboral o de persones 

professionals liberals contractades a aquest efecte, han de tenir la titulació i les facultats 

adequades, d'acord amb la legislació aplicable, per acomplir les tasques encomanades.  

Atès que la identitat i la titulació dels professionals que hi intervenen han de constar en tot 

cas en l'expedient de tramitació de la figura de què es tracti. 

Atès que per poder aprovar inicialment una modificació puntual del POUM amb l’objecte 

indicat és necessari disposar d’un document de modificació puntual subscrit pels 

professionals competents de conformitat amb el que disposa la referida Disposició 

Addicional Tretzena del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per Decret legislatiu 

1/2010, de 3 d’agost. 

De conformitat amb l’article 52.2 c) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de 

Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, la competència correspon al 

Ple de l’Ajuntament. 

ACORDA: 

Primer. Assumir la iniciativa pública per formular una modificació puntual del POUM de 

Castell-Platja d’Aro amb l’objecte de traslladar la ubicació d’un sistema viari (V) peatonal, 

per la millora de l’accés al camí de ronda nord i a la platja des de l’avinguda Cavall Bernat 

i la unió de dues parcel·les hoteleres. 

Segon. Requerir als Serveis tècnics municipals la redacció del document de la 

modificació puntual del POUM. 

Tercer.  Notificar la resolució a les persones interessades. 

******************** 
 
El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Josep Amat explica en que consisteix la proposta presentada pel particular que el 
govern municipal considera que té un interès públic evident. Explica que ara hi ha un 
camí en mig de dues propietats amb un escalons que es traslladaria al límit de la 
propietat agrupada que quedaria de majors dimensions destinada a usos hotelers que és 
l’ús existent. Diu que hi ha coses a modificar però la proposta de modificació del POUM la 
veuen correcte. 
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El Sr. Joan Giraut diu que el seu grup està d’acord perquè la proposta millora la oferta 
hotelera del municipi i també perquè creu que el camí existent pel mig de les dues 
parcel·les estarà millor per un costat permetent que aquestes s’agrupin. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que en principi està en contra però que necessita més informació 
i diu que l’experiència anterior amb aquests promotors no ha estat bona. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que s’hi oposa perquè ja tenim la costa prou trinxada 
d’edificacions com per permetre’n encara més. A més, creu que la proposta no es podrà 
aprovar. 
 
( En aquest moment, quan són les 20,47h, s’incorpora a la sessió la Sra. Sònia Sánchez) 
 
El Sr. Aitor Tendero diu que està a favor de la millora de l’activitat econòmica però que 
s’abstindrà perquè hi ha determinats aspectes que no veu clars. 
 
La Sra. Sandra Moya també diu que de moment s’abstindrà. 
 
L’alcalde diu que no hi ha contrapartides en la proposta que el que hi ha és un interès 
públic que millora la parcel.la hotelera i alhora el camí de ronda d’acord amb el POUM. 
Explica que s’han fet consultes prèvies a la comissió territorial d’urbanisme i aquestes són 
favorables però cal un estudi previ que és el que està assumint l’ajuntament, tal i com diu 
el dictamen que no diu aprovar diu assumir. 
 
La Sra. Sònia Sánchez diu que SOM no està d’acord en moure el camí i en contra de 
l’agrupació de les dues parcel·les. Diu que hi ha solucions tècniques per accedir d’una 
parcel.la a l’altra com ara una passarel·la elevada. 
 
Votació: 
 
A favor:  12 ( 6 PSC, 4 JUNTS i 2 BNC) 
En contra: 3 (1 SOM, 1 LVAeC i 1 ERC) 
Abstenció: 2 (1 AUTÒNOMS i 1 VOX) 
 
4..- Mocions 
 
4.1.- Moció del Grup municipal SOM sobre la sequera i el món municipal. 
 
Secretaria. Moció presentada pel Grup municipal SOM Castell d'Aro, Platja d'Aro i 

S'Agaró, Tots per l'Empordà sobre la sequera i el món municipal. 

                                                                                           
MOCIÓ SOBRE LA SEQUERA I EL MÓN MUNICIPAL 

 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Catalunya pateix una situació de sequera provocada per la manca de pluja i també 
agreujada per la inacció històrica del Govern de la Generalitat a l’hora d’aplicar mesures 
estructurals per optimitzar l’aigua de que disposa el país. Sembla que de la darrera 
situació crítica, l’any 2008, poca cosa se’n va aprendre. En aquesta ocasió, s’ha tornat a 
anar tard i malament, a l’hora de prevenir, d’executar i de legislar. Val a dir que també 
s’ha legislat sense escoltar la veu món local i, a vegades, ha donat la sensació que per 
part de l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) s’ha fet servir l’assenyalament públic als 



DOCUMENT

ACTA_PLE
ÒRGAN

SECRETARIA
REFERÈNCIA

PLE2024000002

Codi Segur de Verificació: 
Origen: Administració
Identificador document original: ES_L01170486_2024_1952521
Data d'impressió: 18/04/2024 14:18:02
Pàgina 19 de 30

SIGNATURES

1.- Tomàs Soler Navarro (TCAT) (Secretari), 07/03/2024 10:21
A

JU
N

T
A

M
E

N
T

 D
E

 C
A

S
T

E
LL

-P
LA

T
JA

 D
'A

R
O

A
qu

es
t d

oc
um

en
t é

s 
un

a 
cò

pi
a 

au
tè

nt
ic

a 
de

l d
oc

um
en

t e
le

ct
rò

ni
c 

or
ig

in
al

.

 

 

19 
 

ajuntaments com a cortina de fum per intentar tapar les carències pròpies del seu paper, 
que no és altra que el d’actor principal. Qui ha de vetllar perquè Catalunya disposi de les 
infraestructures necessàries per fer front a emergències com la sequera (interconnexions, 
dessaladores, transvasaments, regeneració...) és l’ACA, una agència a dia d’avui 
totalment ineficaç. Els municipis, especialment els petits, han trobat a faltar tots aquests 
anys l’aixopluga del Govern del país en forma d’ajudes finalistes per poder millorar l’estat 
de les xarxes de distribució, la gran majoria antiquades i amb pèrdues importants.  
 
Algú podria dir que ara no és moment per a la crítica sinó de fer costat al Govern i 
simplement obeir-lo. Els ajuntaments han de fer costat al Govern quan les mesures que 
proposa siguin correctes i hagin estat parlades amb el territori perquè la imposició o la 
manca de diàleg fan molt difícil una col·laboració fluida. Els ajuntaments són unes 
administracions disposades a arremangar-se quan les coses no van, molt més enllà fins i 
tot del que la normativa vigent estableix com a competències pròpies. En tenim multitud 
d’exemples i de temàtiques. Però no perquè el moment sigui d’extrema gravetat hem de 
deixar de dir les coses com són i deixar de recordar per què hem arribat a on estem avui. 
Una cosa no ha d’anar en detriment de l’altra. Exposar la realitat, per crua que sigui, no 
pot ser considerat mai un acte partidista.  
 
Pel que fa els municipis gironins, i més concretament els de la conca on hi ha Ter i la 
Muga, observem amb astorament i indignació, una vegada més, com s’eixuga el Ter 
sense cap mirament per a la gent del territori amb l’objectiu de portar aigua a la indústria i 
als serveis a l’àrea de Barcelona, en virtut de la llei franquista del 1959 sobre el 
transvasament, però al mateix temps es manté l’Ebre com a intocable, independentment 
del seu cabdal. No podem entendre que hi hagi una població i unes activitats 
econòmiques (agricultura, ramaderia, indústria, turisme i serveis...) de primera i unes 
altres de segona en funció de la zona de Catalunya a on visquem. Tampoc entenem el 
sobreesforç que s’aplica sobre el nostre sector primari des de bon començament de 
l’emergència, tot i ser un sector estratègic per al país, com va quedar demostrat durant la 
pandèmia. També cal lamentar la poca empatia amb el sector turístic, part substancial del 
PIB de les nostres comarques i del país, i la poca ambició per generar des del Govern el 
marc necessari per una adaptació de les infraestructures turístiques a criteris de 
sostenibilitat hídrica. 
 
El món local s’ha posat les piles de fa temps -també és veritat que uns municipis més que 
altres, no ho negarem pas- però no és el món local el responsable principal del problema, 
com sembla que es tingui la intenció persistent d’assenyalar per part d’alguns. Els canvis 
a les dinàmiques i l’execució d’actuacions no es poden fer realitat d’avui per demà, per la 
qual cosa és inacceptable que se sancioni per part de la Generalitat a ajuntaments que 
poden demostrar fefaentment que estan executant inversió i aportant mesures per 
millorar la gestió del servei i reduir els consum d’aigua a les llars. Fins i tot, alguns han 
estat multat després de rebre lloances de l’ACA a la feina que estaven fent. 
 
Des del municipalisme independent entenem que la sanció no es pot imposar ni al diàleg, 
ni a la realitat. Creiem en un Govern de Catalunya que faci costat al seu món local en 
moments d’emergència en comptes d’enfrontar-s’hi i que inverteixi en un millor 
aprofitament dels recursos hídrics a partir de la planificació i sense haver d’esperar a patir 
una emergència. Un govern que programi la seva part competencial i doni un cop de mà 
als municipis, especialment els més petits, que difícilment poden mantenir unes xarxes de 
subministrament a l’alçada del que requereix el moment que ens ha tocat viure. També 
volem que l’aigua del país es reparteixi de forma equilibrada i justa, sense haver d’eixugar 
uns rius per mantenir-ne uns altres d’intocables. No volem tampoc un Govern de 
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Catalunya que tracti als ajuntaments com a administracions de segona a les que cal 
només manar i sancionar. 
 
Per tot plegat, presentem la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
1.- Instar al Govern de la Generalitat a prioritzar les inversions plurianuals necessàries 
per dotar Catalunya de l’aigua que necessita, tant pel dia a dia de les persones com per 
mantenir la seva economia. 
 
2.- Instar el Govern de la Generalitat a obrir un diàleg seriós i permanent amb els 
ajuntaments i a tractar-los com a les administracions responsables i col·laboradores que 
són a l’hora d’afrontar plegats els reptes que planteja la situació de l’aigua en el nostre 
país, sense amenaces ni imposicions. Des de les amenaces i les imposicions no es 
generen les complicitats que es necessiten. 
 
3.- Instar al Govern de la Generalitat a establir noves línies extraordinàries d’ajuts als 
ajuntaments per executar millores a les xarxes de distribució d’aigua potable. S’haurien 
de poder complementar aquestes subvencions a fons perdut amb crèdits de l’ICF sense 
interès i amb retorn a llarg termini. 
 
4.- Instar al Govern de la Generalitat a portar a terme, en situacions d’emergència, una 
política d’interconnexió de xarxes que sigui justa amb els territoris i que eviti assecar uns 
rius mentre d’altres no es toquen. 
 
5.- Instar al Govern de la Generalitat a no sancionar cap ajuntament que acrediti que està 
invertint i actuant per reduir els consums d’aigua entre els seus usuaris  
 

******************** 
 
El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
La Sra. Sònia Sánchez defensa i exposa l’esperit de la moció que presenta el seu grup 
municipal. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut diu que es tracta d’una moció carregada de raons però no sap si és un 
plantejament prou objectiu. Veu la bona voluntat de la moció però el seu grup s’abstindrà. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que es tracta d’una moció una mica populista que ja va decaure 
en el Consell Comarcal. Votarà en contra. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu el mateix que el Sr. Torres. Votarà en contra. 
 
El Sr. Aitor Tendero diu que no veu clar algun punt de la moció i s’abstindrà. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que és una declaració de bones intencions però que si no hi ha 
inversió del Govern Central i de la Generalitat estarem sempre igual. S’abstindrà. 
 
La Sra. Immaculada Gelabert diu que veu una moció una mica oportunista. El que es diu 
en l’exposició de motiu tothom ho patim, diu. S’abstindrà. 
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L’Alcalde diu que tot i estar d’acord amb molts punt el seu grup s’abstindrà. Diu que s’ha 
de veure com actua la Generalitat, explica que tots som responsables, també els 
ajuntaments. Diu que va assistir a una reunió i que van fer arribar l’opinió a la Generalitat, 
i que s’han sentit escoltats per aquesta. Cal treballar al respecte, buscar mesures 
d’estalvi i també tenir en compte el perill d’incendis que caldrà afrontar. 
 
Votació: 
 
A favor:  1 (SOM) 
En contra: 2 (1LVAeC i 1 ERC) 
Abstenció: 14 (6 PSC, 4 JUNTS, 2 BNC, 1 ATÒNOMS i 1 VOX) 
 
 
4.2.- Moció del Grup municipal ERC de suport a la pagesia. 
 
Secretaria. Moció presentada pel Grup municipal ERC Castell d'Aro, Platja d'Aro i 

S'Agaró, de suport a la pagesia. 

MOCIÓ DE SUPORT A LA PAGESIA 

Atès que la pagesia és un sector estratègic per a Catalunya, tant per la seva funció 

essencial en el proveïment d'aliments com per la seva funció social i mediambiental en la 

gestió i custodia del territori.    

Atès que el model familiar de pagesia, de petites i mitjanes explotacions arrelades al 

territori, és un model que cal preservar amb la priorització de polítiques públiques que 

contribueixin a dignificar-lo socialment i a fer-lo sostenible ambientalment i rendible 

econòmicament. 

Atès que els greuges que ha d'afrontar la pagesia relacionats amb la volatilitat i 

desequilibris dels mercats globalitzats, la pressió asfixiant dels grups d'intermediaris i de 

l'agroindústria transnacional, l'excés de burocràcia administrativa, les conseqüències del 

canvi climàtic manifestades amb fenòmens meteorològics extrems cada vegada més 

freqüents, o esdeveniments geopolítics com la invasió russa d'Ucraïna es tradueixen en 

augments de costos impossible de traslladar a la cadena de valor dels productes 

agroramaders, i comporta la pèrdua de competitivitat de les seves explotacions fins al 

punt de posar en risc la viabilitat i continuïtat la seva activitat. 

Atès la contradicció que suposa votar favorablement a determinats acords de lliure 

comerç en el marc de les institucions europees i, a la vegada, denunciar la competència 

deslleial que suposa l'aplicació d'aquests acords amb l'entrada de productes agraris als 

quals se'ls ha aplicat condicions de producció socials i mediambientals desiguals. 

Per tot això, a proposta d’ERC Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró, es proposa al Ple 

d’aquesta corporació l’adopció dels següents ACORDS: 

Instar al Govern de la Generalitat a: 

1. Treballar en el marc de la Taula Agrària i presentar les següents mesures de caràcter 

urgent per compensar, a curt termini, els greuges que pateix la pagesia: 
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a) Seguir augmentant la partida pressupostària d'acord amb les necessitats i la 

importància del sector agroalimentari català. 

b) Implementar un nou sistema per agilitzar el cobrament dels ajuts, i estudiar la fórmula 

jurídica més adequada amb l'objectiu de poder anticipar-ne el pagament. 

c) Publicar i donar compliment al calendari de pagaments dels ajuts que permeti al sector 

fer una previsió i aporti seguretat i estabilitat a les explotacions. 

d) Estudiar la creació d'un fons agrari que actuï com a renda bàsica agrària, amb especial 

priorització envers les petites i mitjanes explotacions agroramaderes, que permeti 

avançar en la transformació del sector agrari cap a la sostenibilitat econòmica, social i 

ambiental, i amb l'objectiu d'assegurar-ne la viabilitat i fomentar el relleu generacional. 

e) Augmentar les inversions estructurals relacionades amb la transformació 

agroalimentari català, com la creació i reforç d'estructures de comercialització per afavorir 

la venda directa o de circuits curts, la millora de l'eficiència del regadiu per assegurar les 

collites, la reconversió de cultius per promoure la sobirania alimentària i l'adaptació al 

canvi climàtic, l'adaptació als nous requeriments normatius, la facilitació del relleu 

generacional, o el foment de projectes liderats per dones. 

f) Habilitar una finestreta única per a tots els tràmits que possibiliti la simplificació i 

racionalització administrativa. 

g) Impulsar una Xarxa Pública de Gestió i Acompanyament Agrària de caràcter comarcal i 

que faciliti un servei d'acompanyament integral pròxim, àgil i transparent. 

h) Revisar les restriccions previstes per a les diferents fases al Pla Especial de Sequera 

amb l'objectiu de prioritzar les activitats econòmiques essencials com la pagesia d'una 

banda i, de l'altra i al mateix temps, singularitzar aquestes restriccions per assegurar de 

manera preferent la sostenibilitat de la petita i mitjana pagesia. 

2. Treballar amb la participació de tots els agents, des de la producció d'aliments fins als 

consumidors i consumidores, per a la presentació d'un text consensuat de bases d'una 

futura Llei de sobirania alimentària de Catalunya que faciliti, a mitjà i llarg termini, la 

pervivència de la pagesia Catalana i possibiliti a la ciutadania determinar les polítiques 

alimentàries que els afecten, decidint i sent sobirans en relació amb la producció, la 

distribució i el consum d'aliments, així com també sobre les condicions socioeconòmiques 

i ambientals que determinen aquestes relacions entre totes les baules de la cadena 

alimentària. 

3. Instar el Govern de l'Estat espanyol a resoldre amb la màxima urgència les mancances 

de la Ley 16/2021, de 14 de diciembre, de medidas para mejorar el funcionamiento de la 

cadena alimentaria en la seva funció essencial de controlar el preu de venda dels 

aliments en cada etapa de la cadena alimentària, comportant un greu perjudici a la 

pagesia com a primera i imprescindible baula d’aquesta cadena. 

4. Instar el Govern de l'Estat espanyol a desenvolupar les modificacions legislatives 

necessàries per flexibilitzar les exigències comunitàries de la Unió Europea, des del punt 
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de vista burocràtic i d'accés a les ajudes de la PAC, pel petit i mitjà agricultor; sent 

aquests actors clau per a la preservació de la sobirania alimentària dels nostres territoris. 

5. Instar el Govern de l'Estat espanyol a modificar els criteris de repartiment i distribució 

estatal dels recursos econòmics procedents de la PAC perquè es destinin en la seva 

majoria als petits i mitjans agricultors. 

6. Instar el Govern de l'Estat espanyol a paralitzar la negociació d'acords de lliure comerç 

amb tercers països, aplicar un major control de les importacions, i establir les clàusules 

mirall en el comerç amb països fora de la Unió  Europea i així mateix a emplaçar els 

eurodiputats catalans a treballar per acabar amb la competència deslleial que afecta la 

pagesia catalana. 

7. Fer arribar aquests acord al govern de la Generalitat de Catalunya, al govern de l’Estat 

espanyol, al sindicat Unió de Pagesos de Catalunya i a la Comunitat de regants de 

Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró.   

******************** 

El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 

La Sra. Montserrat Rovira exposa el contingut de la moció que consisteix en demanar a 
la Generalitat la solució de les mancances de la pagesia. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut diu que s’abstindran ja que hi ha una altra moció refosa que presenten 
dos grups conjuntament i ja van descartar aquesta a la Junta de Portaveus. 
 
La Sra. Sònia Sánchez diu que hi votarà a favor tot i que considera que encara hi falten 
punts que creu interessants com la creació d’oficines comarcals o aplicacions de mòbil 
per fer tràmits administratius. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que volia unificar la seva moció amb la que presentava el Sr. 
Tendero i la d’ERC i només van refondre las dos primeres. Diu que aquesta es una moció 
d’ERC que s’imposa a ella mateixa, que està governant a la Generalitat. Li sembla 
perfecte, diu. 
 
El Sr. Aitor Tendero lamenta no haver pogut refondre les tres mocions i diu que tot i 
haver refós la seva moció amb la del Sr. Torres no poden estar en contra d’aquesta. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que no entén que l’ajuntament hagi d’instar a la Generalitat on 
governa ERC el que poden fer directament des del govern Li sembla incoherent. Votarà 
en contra. 
 
La Sra. Immaculada Gelabert diu que fan costat a la pagesia i les seves manifestacions. 
Li sobta que es proposi ara una finestreta única que Junts ja va proposar per 
desburocratitzar tràmits per la pagesia. Considera que el punt 6 de la moció és fora de 
lloc. S’abstindran. 
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L’Alcalde diu que s’abstindran. No entén que el grup municipal d’ERC insti al govern de 
la Generalitat d’ERC a fer una cosa que es pot negociar. Però el problema el tenim a 
Brussel·les, diu. Tot i això recolza la pagesia de tot l’Estat. 
 
Votació: 
 
A favor:  4 (1 SOM, 1 LVAEC; 1 ERC i 1 AUTÒNOMS) 
En contra: 1 (VOX) 
Abstenció: 12 (6 PSC, 4 JUNTS, 2 BNC) 
 
 
4.3 i 4.5.- En quant a les mocions presentades pels Grups municipals La Vall d’Aro en 
Comú i partit Autònoms, tal com es va  proposar a la Junta de Portaveus, s’han fusionat i 
s’ha redactat un text conjunt amb el següent contingut 
 
4.3.- Moció presentada conjuntament pels Grups municipals La Vall d’Aro en Comú 

i Autònoms en suport a la pagesia. 

Títol de Informe : 

Secretaria. Moció presentada conjuntament pels Grups municipals La Vall d’Aro en 

Comú i Autònoms en suport a la pagesia. 

Text de l’Informe: 

MOCIÓ AJUNTAMENT CASTELL D’ARO, PLATJA D’ARO I S’AGARÓ 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Els darrers dies han tingut lloc diferents manifestacions de la pagesia que s'han concentrat 

en diferents punts del nostre país per denunciar la delicada situació que estan passant i que 

compromet seriosament la viabilitat i continuïtat de les seves explotacions. Aquestes 

mobilitzacions s’emmarquen en un context general de protestes del sector agrícola i ramader 

a tota Europa. El sector de la pagesia viu en una crisi permanent, amb unes causes molt 

clares: la globalització ha fet que el sector estigui dominat per les grans cadenes de 

distribució i les grans empreses agroindustrials. A la vegada, la pagesia lluita per produir 

complint unes regulacions cada cop més estrictes però el mercat es veu desbordat per la 

importació de productes de països tercers amb uns controls insuficients i en molts casos 

gairebé inexistents. Això pot dur la pagesia, especialment a aquelles persones que tenen 

petites explotacions agrícoles i ramaderes a desaparèixer, abandonant terres facilitant 

explotacions cada cop més grans i més intensives, o deixar el territori a mans de projectes 

especulatius, com per exemple els grans complexes turístics en un context d’emergència per 

sequera. Les declaracions que una part del moviment agrari amb vinculació a les grans 

propietats així com a l’extrema dreta, intenten responsabilitzar la transició ecològica, 

l’Agenda 2030, la reducció dels plaguicides no només no són acceptables sinó que són un 
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perill per al futur del camp. Lluny de ser el problema, aquestes mesures són en realitat part 

de la solució per garantir el futur d’una agricultura que només serà possible si és sostenible, 

saludable i justa. L’extrema dreta vol enfrontar pagesia i ecologisme. Però sense medi rural 

no hi ha desenvolupament sostenible i sense desenvolupament sostenible no hi haurà medi 

rural. El desenvolupament sostenible, integral i integrador és la solució quan tots els actors 

concerten una estratègia basada en les persones i el territori. És bàsic defensar un model 

agrari que aposti per la producció de proximitat d’aliments i de matèries primeres. Que tingui 

cura de la conservació de l’entorn i la seva biodiversitat, dels paisatges, de la gestió 

sostenible dels recursos naturals i l’ocupació equilibrada del territori. I que s’obri a reconèixer 

el paper fonamental que juga en aquest procés de transformació la presència de les dones 

aportant emprenedoria i lideratge, professionalitat i coneixement del territori, innovació, cura 

del medi ambient i qualitat de vida, reconeixent la importància vital de l'agricultura i la 

ramaderia per a la nostra economia local i la seguretat alimentària del nostre país, 

l'Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró proposa el següent: 

PRIMER.- Instar el govern de l’Estat i a la Generalitat a garantir el compliment de la Llei de la 

Cadena Alimentària determinant els costos de producció per a contribuir a assolir unes 

relacions comercials més justes, equilibrades i transparents.  

SEGON.- Instar el govern de l’Estat a rebutjar en el Consell de la Unió Europea l’aprovació 

dels tractats de lliure comerç i a revisar els actuals que no garanteixin normes recíproques en 

les importacions, evitant el dumping ambiental, laboral i econòmic.  

TERCER.- Garantir el suport necessari en les gestions dels processos de sol·licitud d’ajudes, 

i controls de la producció amb mecanismes com la Finestra única per a la gestió 

administrativa la millora i simplificació dels aplicatius, o altres mesures de suport.  

QUART.- Instar les administracions a una revisió integral de les ajudes destinades al sector 

agrari, assegurant beneficis efectius i justos per a la pagesia establint modulacions o topalls. 

En especial de solidaritat en moments de baixa rendibilitat per situacions excepcionals com 

els de sequera.  

CINQUÈ.- Reafirmar el compromís de treballar per la millora de les condicions socials i 

econòmiques de la nostra pagesia i abordar els desafiaments actuals, garantint unes 

pensions justes i dignes. Tot afavorint la incorporació del i les joves als treballs del camp, així 

com les condicions que garanteixin la igualtat de gènere, tenint en compte la rellevància del 

paper de les dones.  
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SISÈ.- Instar a les Administracions, donat que l’any que vé acaba la concessió del Mercat 

Municipal, a crear una taula de treball per a definir i proposar mesures que prioritzin als 

productors locals i sostenibles.  

SETÈ.- Establir un espai de treball per estudiar la possibilitat de fer convenis amb el teixit 

local per promoure l'ús i fer campanyes de productes locals en els seus menús i ofertes 

gastronòmiques. 

VUITÈ.- Implementar,  des del Consell Comarcal, programes de suport tècnic i financer per 

als agricultors locals, com a ajuts per a la millora de la producció, la tecnificació dels 

processos o la certificació de productes de qualitat. 

NOVÈ.- Comunicar els presents acords al Ministerio de Agricultura, Pesca y 

Alimentación, al Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural, els grups 

polítics del Parlament Europeu, Congrés, Senat i Parlament de Catalunya, el Sindicat 

Unió de Pagesos, les entitats municipalistes de Catalunya i al Consell Comarcal. 

******************** 

El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Pedro Torres primer, i seguidament el Sr. Aitor Tendero defensen la moció 
conjunta que presenten en favor dels agricultor i pagesos de Catalunya i Espanya, diu el 
Sr. Torres. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut pensa que la moció és molt encertada, sobre tot les propostes que 
afecten el món local. Votaran a favor. 
 
La Sra. Sònia Sánchez diu que votarà a favor. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que també votarà a favor. Diu que vol posar en valor la 
tasca feta en l’anterior mandat per promocionar els productes locals. Quan a la moció 
anterior no la troba estranya diu, i posa l’exemple de les preguntes al govern que es fan 
en el Parlament de Catalunya en que el grup d’ERC també en fa. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que com en la moció anterior, en aquesta un dels ponents està 
donant suport al Govern de Madrid que ha anat en contra dels agricultors espanyols. Però 
com que hi ha qüestions de proximitat en la moció, s’abstindrà. 
 
La Sra. Immaculada Gelabert diu que el seu grup dona total suport al col·lectiu pagès. 
Estan d’acord en els punts referents al nostre municipi però no estan en altres. Per això 
s'abstindran. 
 
L’Alcalde diu que el seu grup també s’abstindrà. Diu que hi ha qüestions competencials i 
que els tractats de lliure comerç no afecten només a la pagesia. El problema és 
competència de la Unió Europea. 
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Votació: 
 
A favor:  6 (1 LVAEC, 1 AUTÒNOMS, 2 BNC, 1 SOM i 1 ERC) 
Abstenció: 11 (6 PSC, 4 JUNTS i 1 VOX) 
 
 
4.5.- Moció del Grup municipal SOM en què es demana a l'Ajuntament més 
restriccions per al consum d'aigua potable. 
 
Secretaria. Moció presentada pel Grup municipal SOM Castell d'Aro, Platja d'Aro i 

S'Agaró, en que es demana a l'Ajuntament més restriccions per al consum d'aigua 

potable. 

Davant la prolongada sequera que afecta la regió, el govern de Catalunya va anunciar la 
implementació de restriccions d'aigua com a mesura urgent per garantir la sostenibilitat 
del recurs hídric. La manca de precipitacions significatives en els últims mesos ha portat a 
una situació crítica als embassaments de la regió, assolint nivells mínims històrics. 
 
Les restriccions, que han entrat en vigor els darrers dies, inclouen limitacions en l'ús 
d'aigua per a reg agrícola, ompliment de piscines, rentat de vehicles i fonts ornamentals. 
A més, es fa una crida a la població perquè adopti mesures d'estalvi d'aigua a les seves 
llars, reduint el consum en activitats quotidianes com la dutxa i el rentatge de roba. 
 
La Generalitat de Catalunya ha anunciat mesures dràstiques per fer front a la crítica 
situació de sequera que afecta la regió. És per això que s’ha implementat una reducció 
del consum diari a uns 210 litres per persona/dia. Aquesta iniciativa sorgeix com a 
resposta als nivells alarmantment baixos als embassaments catalans, exacerbats per una 
prolongada absència de precipitacions. Atès que, segons els informes, es preveu que hi 
hagi aigua potable fins al mes d'abril. 
 
Una altra preocupació rellevant és l'ompliment de piscines. Hauria d'estar estrictament 
prohibit utilitzar aigua potable per a aquest fi. Hi ha alternatives sostenibles que es poden 
emprar en el seu lloc. 
 
L'aigua tractada a les depuradores ofereix múltiples aplicacions, com el reg de terrenys 
agrícoles, zones verdes amb gespa, neteja de carrers o el manteniment de parcs i jardins 
municipals, entre altres possibilitats. No obstant això, d'acord amb les normatives de 
l'Agència Catalana de l'Aigua (ACA), queda prohibit el seu vessament al riu Ridaura en la 
zona de Solius. 
 
Finalment, l'ús d'aigua regenerada de les plantes de tractament ha de prioritzar-se per a 
activitats essencials, com la producció d'aliments. Només en casos on hi hagi un 
excedent d'aigua, aquesta podria destinar-se a activitats recreatives, com camps de golf i 
similars. 
 
Per tot això, el grup polític de SOM CASTELL-PLATJA D’ARO i S’AGARÓ- TOTS 
EMPORDÀ  proposa al Ple de l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró 
l’adopció dels següents acords:  
 
Primer. Reduir el límit de consum a 150 litres/persona/dia. I implementar reduccions en el 
consum d’aigua potable en hotels, aparthotels i càmpings del municipi. 
 
Segon. La prohibició d’emplenar qualsevol mena de piscina amb aigua potable. 
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Tercer. Instar l’empresa que gestiona la depuradora, a què redueixi la quota que paguen 
els agricultors per utilitzar aigua regenerada de les depuradores. 
 
Quart. Instar a la depuradora municipal que l’aigua regenerada tingui prioritat per a ser 
usada en la producció d’aliments. En el cas del seu excedent, pugui ser feta servir per 
activitats d’oci. 
 
Cinquè. Demanar a Aqualia de Platja d'Aro comenci a implementar la reparació de les 

canonades deteriorades. I demanar al Consorci de la Costa Brava que millori el tram de 

canonades d’aigua potable que arriben al municipi. Per tal que l'objectiu seria corregir els 

trams afectats per pèrdues o fraus, per així passar del 80% a aconseguir un 95% de 

funcionalitat i les pèrdues i frau es situïn en un 5%.     

******************** 
 
El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
La Sra. Sònia Sánchez explica i defensa la moció que presenta el seu grup municipal. 
 
Intervencions 
 
El Sr. Joan Giraut diu que el seu grup s’abstindrà ja que hi ha punts de la moció que 
poden ser polèmics com ara el quart. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que cap dels cinc punts de la moció recull la realitat del nostre 
municipi. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que es posiciona igual com va fer a la Junta de Portaveu, 
tot i reconèixer la bona intenció de la moció s’abstindrà. 
 
El Sr. Aitor Tendero diu que tot i que a la Junta de Portaveus van votar a favor, ara amb 
les explicacions donades per l’alcalde s’abstindrà.  
 
La Sra. Sandra Moya diu valorar la bona voluntat de la moció però som un municipi 
turístic i no veu necessari incrementar les restriccions als visitants. Votarà en contra. 
 
La Sra. Immaculada Gelabert diu que amb  aquesta moció es demana ser més Papistes 
que el Papa. Diu que no han entès que som un municipi turístic i que desconeixen el 
municipi on viuen. Votarà en contra. 
 
L’Alcalde diu que sobre l’aigua de la depuradora ja se’n ha informat. Quant a la reparació 
de les canonades hi està d’acord, però cal valorar la feina feta. Explica que el límit de 210 
litres al dia per persona ja està pensat per incloure l’activitat econòmica ja que aquest 
límit és molt superior al consum real, posa l’exemple de la seva família que, amb 4 
membres el seu consum és d’uns 80 litres per persona i dia. Diu no volem morir ni de set 
ni de gana, hem de seguir pautes similars a la resta. Explica recentment s’ha fet un 
Consell d’Alcaldies per tractar aquest tema, amb representants de l’ACA. Tenim un volum 
d’eficiència a la xarxa molt superior que d’altres municipis. També explica que s’ha fet 
una Comissió Informativa específica per compartir amb la resta de grups tota la 
informació, demana traslladar una certa tranquil·litat als veïns entenent també que la 
major part del consum prové del freàtic. També comenta la futura construcció de nous 
pous amb subvencions de l’ACA i seguint millorant la xarxa. 
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Votació: 
 
A favor:  1 (SOM) 
En contra: 12 (6 PSC, 4 JUNTS, 1 LVAEC i 1 VOX) 
Abstenció: 4 (2 BNC, 1 ERC i 1 AUTÒNOMS.) 
 
 
5.- Assumptes urgents. 
 
No n’hi ha cap 
 
 
6..- Precs i preguntes. 
 
La Sra. Sònia Sánchez formula els següents precs i preguntes:   
- Trasllada la queixa d’un veí de Castell d’Aro perquè li entra aigua del carrer a casa seva 
quan plou i demana una solució. 
- Sobre la tanca metàl·lica existent al camí afrontant amb la depuradora, diu que hi ha 
una part sense filat. 
- Sobre el conveni amb Sant Feliu de Guíxols per arranjar l’aparcament existent darrera 
unes cases el terrenys del qual pertany a Sant Feliu. 
- Diu que hi ha mala cobertura telefònica a s’Agaró. 
- Sobre la moció del passat ple contra la multireincidència, diu que recentment hi ha hagut 
una reunió d’alcaldes amb la fiscalia de la que informa la premsa però que no hi era el del 
nostre municipi i pregunta quin és el motiu de la seva absència. 
 
El Sr. Pedro Torres formula els següents precs i preguntes:   
- Sobre els carrers en mal estat en el sector Arogran. 
- Sobre la substitució d’un escombriaire que s’ha jubilat. 
 
La Sra. Montserrat Rovira formula els següents precs i preguntes:   
- Pregunta perquè és l’acopi de material que hi ha dipositat al carrer Corrons. 
- Sobre la crema de contenidors de fa pocs dies, demana informació sobre el cost dels 
danys i que passa amb la persona que es va detenir. 
 
El Sr. Aitor Tendero pregunta com està la nova ordenança d’ocupació de la via pública. 
 
La Sra. Sandra Moya critica el programa de sexualització de la Generalitat a les escoles. 
Demana que deixin d’imposar ideologia a les escoles. Es pregunta on queda el dret dels 
pares d’educar els seus fills i demana que aquests temaris i activitats siguin informades 
amb antelació als pares perquè aquests puguin decidir si porten els seus fills a l’escola 
els dies en que es preveu aquesta activitat. 
 
El Sr. Daniel Riera contesta el següent sobre les qüestions plantejades relacionades 
amb la seva regidoria: 
- Sobre la sequera diu que des de l’any 2019 s’han fet 256 reparacions en canonades de 
la xarxa municipal que fan reduir molt el percentatge de pèrdua que és molt baix Diu que 
cada any l’ajuntament es gasta uns 100.000.-€. Anuals en l’aigua. Tenim 174 km de 
canonades i s’estan recuperant pous. També s’han iniciat alguns expedients 
sancionadors per incompliments del decret de sequera. Diu que espera aprovar aquest 
any el Pla Municipal d’Emergència. 
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- Quant a la tanca que hi ha al camí al costat de la depuradora diu que és de l’ACA que 
es va treure pels treballs de neteja del riu i es tornarà a col·locar. 
- Quant a la jubilació de l’escombriaire de l’empresa de neteja, diu que és previst la seva 
substitució. 
- El cost dels contenidors cremats és d’uns 40.000.-€. Que l’empresa adjudicatària 
reclamarà al responsable d’haver-los cremat o a la seva assegurança. 
 
La Sra. Pilar Rojas diu que espera portar la nova ordenança de la via pública a una 
comissió informativa extraordinària el mes de març o d’abril. 
 
El Sr. Josep Amat contesta el següent sobre les qüestions plantejades relacionades amb 
la seva regidoria: 
- Sobre les inundacions del C/ Major de Castell d’Aro que fan que entri l’aigua a un casa 
existent, diu que s’està estudiant una solució però  recorda que la casa del veí que es 
queixa es va fer arran de carrer i aquest ja hi era. 
- Quant a l’adequació de l’aparcament del c/ Gavines en terreny de Sant Feliu de Guíxols, 
està previst fer la part del nostre municipi i la vorera que l’ajuntament de Sant Feliu ens 
ha cedit. 
- Quant a l’acopi de material del C/ Corrons, informa que per la reparació de voreres de la 
zona. 
 
La Sra. Mònica Ríos contesta a la Sra. Moya que li sembla que no ha entès en que 
consisteix l’educació afectivo-sexual que s’ha programat ja que ha fet unes afirmacions 
que no són certes. Creu que ha fet demagògia com fa sovint VOX i que en qualsevol cas 
ideologia és fer cantar el cara al sol a l’escola. 
 
L’alcalde contesta algunes preguntes formulades i complementa algunes explicacions 
que han donat els regidors: 
- Quant a la mala cobertura telefònica a s’Agaró, diu que ho parlarà amb l’enginyer 
municipal. 
- Sobre la reunió amb la fiscalia per tractar la multireincidència, diu que estava convidat 
però no va poder assistir per motius d’agenda. No obstant, diu que compten amb 
l’ajuntament. 
-  Sobre el mal estat dels carrer de l’Arogran, diu que està sobre la taula dels tècnics. 
- Sobre la crema de contenidors, explica que el detingut és una persona amb una malaltia 
mental greu que es fa un seguiment policial. Diu que GBI ha presentat una demanda per 
rescabalar-se. 
- Quant a la nova ordenança d’ocupació de la via pública diu que sempre es preveu un 
període transitori si cal fer canvis. No hi haurà res que s’hagi d’assumir aquesta 
temporada, diu. 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió quan són les deu i 
trenta vuit minuts del vespre, i perquè quedi constància dels assumptes tractats i dels 
acords adoptats, estenc aquesta acta que signa el Sr. alcalde i que certifico amb la meva 
signatura. 
 
 
Vist i plau       El secretari  
L’alcalde 
 

 




